
   
 

   
 

Diepte-interviews Toekomst van Roosendaal 
 
Interviewleidraad diepte-interview Toekomst van Roosendaal  
De interviews volgen geen vaste structuur, doorvragen is goed en zijstapjes zijn belangrijk!  
 
Intro  
Kort en krachtig, zorg dat de bedoeling duidelijk is en dat de verwachtingen van de 
respondent niet te hoog zijn.   

• Context van het interview geven: “Namens de gemeente Roosendaal werken 
we aan een toekomst- en omgevingsvisie. Hiervoor willen we in contact komen 
met Roosendalers met een mening over deze toekomst. Bedankt daarom dat je 
mee wilt werken aan dit interview”.  
• Neem de onderdelen door: kennismaking, uitleg wat we doen met input, 
inhoudelijk gesprek, afsluiting  
• Stel jezelf voor, rol binnen de gemeente en betrokkenheid bij team 
omgevingsvisie  
• Verwachtingsmanagement: we willen gevoel krijgen bij wat leeft, we 
verzamelen verhalen ter illustratie van de opgaven, we streven niet naar 
draagvlak, de raad maakt eigen afwegingen o.b.v. input en signalen (we leggen 
niet alles voor)  
• Toestemming vragen om op te mogen nemen! We gebruiken dit als 
documentatie. Mogen we ook quotes gebruiken met naam en toenaam in 
verdere samenspraak? Kunnen we eventueel later ook op terugkomen.  
• Vraag de respondent zichzelf te introduceren  

 
Inhoudelijk gesprek  
Neem de ruimte om in te haken op antwoorden van de respondent. Het is niet de bedoeling 
om deze lijst droogjes af te werken maar om juist echt in gesprek te gaan met de 
respondent. Doorvragen leidt meestal tot de leukste, nuttigste en meest interessante 
gesprekken.   
  



   
 

   
 

“Huisvesting voor jongeren in Wouw“ 
 

Ik ben 30 jaar en woon in Wouw, samen met mijn vriend. Eigenlijk in ‘het centrum van Wouw’, in een 
normaal rijtjeshuis, in een gemengde wijk. Wat mij bijzonder maakt is dat ik vanwege een spierziekte 
in een rolstoel zit. Ik verplaats mij binnen én buitenshuis in een rolstoel en ik werk daarnaast op de 
klantenservice van een softwarebedrijf in Breda. Ik ben sportief, doe aan rolstoelhockey en zit ook in 
de Dorpsraad van Wouw, dus bemoei me ook wel met het leefklimaat van de Wouwenaars en de 
omgeving. Ik verveel me nooit zoveel.   
 

Ik wilde graag iets betekenen voor het dorp want ik vind het leuk om me ergens voor in te zetten, 
maar heb niet echt politieke ambities. Zo ben ik bij de Dorpsraad terecht gekomen. Vorig jaar hebben 
we ons met de Dorpsraad ingezet om te voorkomen dat een zonnepark zou komen op een waardevol 
stuk grond tussen Roosendaal en Wouw, dat lijkt nu van de baan. Ook de verplaatsing van de 
brandweerkazerne, daar hebben we ook invloed op kunnen uitoefenen. Het is leuk dat je daar 
invloed op hebt.  
   
Voor mij persoonlijk is iets waar ik geen invloed op had, ik had eigenlijk een invalideparkeerplaats 
nodig voor mijn huis. Dat was in de gemeente Bergen op Zoom gratis, in Roosendaal moest ik 200,- 
betalen voor de aanvraag en toen nog 300,- zodat de plek aangelegd kon worden. Dat vond ik wel 
frustrerend. Het is toch oneerlijk dat je dat in de ene gemeente niet hoeft te betalen en in de andere 
gemeente wel! De reactie was; Tja.. dat zijn de kosten nou eenmaal. Dat is wel frustrerend. Ik heb er 
ook niet voor gekozen om dit te hebben. Uiteindelijk heb ik toch betaald, maar dat voelt niet lekker.  
Als ik het voor het zeggen had, zou ik wel willen dat over 20 jaar nog steeds de basisvoorzieningen in 
Wouw behouden blijven. Winkels, openbaar vervoer, dat het grijs en het groen goed onderhouden 
blijft. Het is altijd wel een beetje de dorpen versus de grote stad. De dorpen zijn ook belangrijk in 
Roosendaal, niet alles moet zich verplaatsen naar het centrum.  Het lijkt soms alsof er gemakkelijk 
wordt gedacht dat we daar nog wel een stukje over hebben. Duurzaamheid betekent dat je het land 
vruchtbaar houdt en dat het ook mogelijk is om voedselvoorziening in de buurt te hebben.  
 

Over 20 jaar wonen we nog steeds in Wouw, mijn ouders, mijn sociale kring en mijn fijne huis zijn in 
Wouw, dus er is geen reden om te bedenken waarom ik er niet meer zou wonen. Een thema wat ik 
belangrijk vind is huisvesting voor jongeren. Er zijn hier heel veel jongeren die hier graag zouden 
willen blijven wonen, maar zijn gedwongen Wouw te verlaten omdat hun budgetten het niet 
toelaten om in Wouw een huis te kopen of te huren. Die krijg je soms niet meer terug in Wouw, en 
dan ontstaat toch een gat, daarmee vertrekken jonge inwoners en wordt Wouw ook weer minder 
interessant.   
 

Ik geef Wouw een dikke 7,5. Ik heb hier eigenlijk niet meteen iets te klagen, maar er is altijd nog wel 
iets te verbeteren. Ik waardeer het meest aan Wouw dat het een plek is waar sociale controle is. Het 
is prettig dat als er iets gebeurt, dat de buren attent zijn op wat er gebeurt. Mijn broertje woont in 
het centrum Rotterdam en die heeft nu toevallig zijn buren leren kennen. Daar is Roosendaal nog 
klein genoeg voor.  
 

Ik waardeer het minst dat ik af en toe het gevoel heb dat er zaken worden besloten of georganiseerd 
worden waarvan ik me afvraag of er goed nagedacht is of iedereen er nu op zich te wachten in die 
situatie of op die plek. Ik denk wel dat dat beter kan. Soms worden adviezen vanuit inwoners in de 
wind geslagen. Het is mooi als je op langere termijn ook iets terug kunt zien van waar je aan mee 
hebt gewerkt.  
 

 

 



   
 

   
 

“Roosendaal kan aansprekender voor jongeren” 

  
De jongerenraad is een niet politieke jongerenbeweging, die gevraagd en ongevraagd advies geeft.   
We zetten ons voornamelijk in op jongeren natuurlijk, want laten we eerlijk zijn, Roosendaal is totaal 
niet aansprekend voor jongeren. Voor mensen tot 18 is het redelijk prima, maar zodra men gaat 
studeren zijn ze weg. Gemeenteraadsleden denken echt niet na over de jongeren, dus daarom zijn 
wij belangrijk. We laten die stem horen.   
 
Het inloophuis was bedoeld om mensen aan te trekken die kanker hebben gehad, maar daar zitten 
alleen maar ouderen. Ik vind het belangrijk dat zo een plek ook voor jongeren toegankelijk is. 
 

Als je echt naar de natuur wilt moet je naar Rucphen, echt grote natuur heb je niet in Roosendaal, 
dat is jammer, want ik sport graag buiten.  
 

Qua winkels, ik kom er nooit, er is niets dat mij echt aantrekt. Ik ga meestal naar Rotterdam, daar is 
het aanbod veel groter. Je ziet bijvoorbeeld ook zo veel leegstand in Roosendaal en dat is ook niet 
aantrekkelijk. Ik kom alleen naar de stad voor de boodschappen. Ik shop voor kleren online of 
Rotterdam. Ik vind Roosendaal echt saai, op het moment dat ik een goede baan heb zou ik hier ook 
wel weer wegwillen. Ik dacht ik sluit me aan bij een sportvereniging.  Je bent overal welkom. Maar 
het is vooral voor kinderen leuk. Maar na de 18 zijn er niet veel mensen. Het is moeilijk om hier 
mensen van rondom de 18, 20 te vinden. Bij de sportverenigingen zijn ze bijna niet te vinden. 
Mensen trekken weg voor hun studie. Je hebt nu de associates degree, mbo dat is het ook wel. Maar 
natuurlijk geen echte hbo of uni. 
  
Er is niks te beleven in Roosendaal. Ik denk dat als je naar alles gaat kijken. De sportverenigingen zijn 
niet zo aantrekkelijk, de winkels zijn niet erg uitgebreid. Er is gewoon bar weinig keuze. Nu al 
helemaal. Je hebt maar een museum bijvoorbeeld en hij is ook bijna nooit open. Je komt hier niet 
naar toe voor je culturele behoeftes.  
 
Ik hoop dat het onderwijsaanbod vergroot is in 2040. Je kan je focussen op een specifiek thema 
waarin je les kan geven. Kijk naar Wageningen met zijn landbouw. Dat zou je voor Roosendaal voor 
een ander thema goed kunnen doen. Dan zorg je toch dat er een aantal jongeren blijven, maar zorg 
je ook voor een grote aanwas van andere studenten. Het werkaanbod in Roosendaal is ook niet alles. 
Ik ben geïnteresseerd in communicatie en media. En dat is vooral iets voor de grotere steden.   
Roosendaal moet het ook hebben van de omliggende dorpen, die zien roosendaal als grote stad en 
voorzieningencentrum. Daar moet roosendaal het ook van hebben. Economie/voorzieningen  
De aangeboden opleidingen moeten aansluiten bij de werkgelegenheid in de regio, dan behoud je 
mensen. Er is genoeg interesse van jongeren, maar er zijn weinig vacatures die daarbij aansluiten. Als 
je bijvoorbeeld bij een tijdschrift wilt werken kan dat niet. Onderwijs zou bijvoorbeeld altijd kunnen. 
Heel veel mensen trekken weg omdat er niet genoeg werkaanbod is.  
 
Als ik kijk naar mijn generatie is bijna iedereen wel bezig met duurzaam leven. In roosendaal had je 
die campagne, roosendaal aan de bak. Maar daar had ik zelf niet echt van gehoord, dat ging via de 
jongerenraad.  Jongeren worden ook moeilijk bereikt, dat lijkt me ook echt moeilijk voor bijvoorbeeld 
de gemeente.  Ik vind jongeren heel erg belangrijk, maar dat komt natuurlijk ook omdat ik zelf jong 
ben.   Ik vind dat er weinig aandacht wordt besteed aan zieke mensen. Er wordt weinig gedacht aan 
mindervalide mensen, in de openbare voorzieningen. Ik vind dat daar meer aandacht aan besteed 
kan worden.  Als de oudere generaties wegvallen moet je het hebben van de jongeren die nog wel in 
Roosendaal willen blijven wonen. Anders heb je straks een dode stad.  
De Rosada is nou ook weer niet zo fantastisch om naar toe te gaan, niet vaak per jaar in ieder geval. 
De c&a is ook meer voor ouderen. Zo zijn de meeste winkels gericht op ouderen eigenlijk. Het enige 
wat er is is de kleine h&m. Het centrum is ook onaantrekkelijk omdat er gewoon weinig te doen is. 



   
 

   
 

Wat leuk is in Roosendaal is terrasjes pakken. Met zijn allen op grote terrassen.  
De 10 kilometer en de halve marathon in Roosendaal is ook echt leuk, heel de stad komt daar naar 
toe. Er is overal muziek en gezelligheid. Ook het volleybal op de oude markt is top, dan ligt er 
allemaal zand en alle teams gaan dan volleyballen. De terrassen zitten dan helemaal vol. Er is dan 
reuring op straat. Dit soort evenementen zouden er meer moeten zijn. Dan is het echt leuk. Een 
kerstmarkt in de winter bijvoorbeeld.  
Ik waardeer erg de gastvrijheid. Op straat ben je geen individu. Iedereen zegt elkaar gedag.   
Er reed tot kort geleden een intercity naar Antwerpen, nu moet je via Breda naar Antwerpen. Dat is 
jammer.  
 

“Hopelijk schudt Roosendaal straks het Calimero-complex af" 

 
Ik woon in de Burg. Schoonheijtstraat. Daar ben ik opgegroeid. Mijn ouders wonen ook nog in de 
straat. Ik heb ook nog een tijdje op de Schubertlaan gewoond. Het centrum is een leuke buurt om in 
te wonen. Heel erg gemixt qua leeftijden, culturen, inkomens en gezinssamenstellingen. Je wordt 
geconfronteerd met verschillende leefwijzen en dat is eigenlijk alleen maar goed. Diversiteit draagt 
bij aan een betere samenleving. Je komt uit je eigen bubbel.   
 
Toen Hotel Merks stopte en omgevormd werd tot locatie waar arbeidsmigranten werden gehuisvest 
heeft de buurt daar wel een tijdje last van gehad. De situatie is leefbaar geworden door met elkaar in 
gesprek te gaan. Nu wanneer mensen niet positief zijn, is mijn vraag altijd: wat heb je er zelf al aan 
gedaan? En is het jouw ervaring of een roddel? En ben je het gesprek al aangegaan? Dat helpt vaak 
wel. Soms kom je met zo’n gesprek uit op agree to disagree. Ook niet erg.  
 
Ik geloof in krachtig burgerschap en de eigen verantwoordelijkheid van inwoners. De gemeente moet 
niet te veel ingrijpen, maar vooral faciliteren en een spiegel voorhouden aan de inwoners. Maar niet 
alle inwoners hebben de kracht, moed, intelligentie en sociale vaardigheden om dat te doen. Daarom 
zorgt de gemeente voor een sociaal vangnet voor de mensen die niet mee kunnen komen of hulp 
nodig hebben. Het moet alleen niet als vanzelfsprekend zijn dat iedereen zomaar kan vragen en op 
kosten van de gemeenschap geleverd krijgt. “u vraagt, wij draaien” voorkomt dat mensen die eigen 
verantwoordelijkheid voelen. Er mag bijvoorbeeld iets tegenover de uitkering staan. Bij de gemeente 
ligt daar ook de plicht om het gesprek aan te gaan.   
 
Wat mij betreft heeft de gemeente drie functies. Een beleidskader ontwikkelen en het grotere 
plaatje zien. Hierin kan de burger ook een actieve rol spelen met inspraakrecht. Toezicht en 
handhaving, om zicht te houden op gemaakte afspraken en te peilen of alles naar verwachting 
verloopt. En het faciliteren van een vangnet. Er mag meer helderheid komen over de 
basisinfrastructuur van cultuur/beleving/inkomenszekerheid/geestelijke gezondheid. Dat soort 
dingen moeten bereikbaar blijven, juist voor de zwakkeren in de samenleving.   
Met name cultuur is een ondergeschoven kindje. Het wordt bestempeld als kostenpost en 
bedrijfseconomisch afgewogen. Er wordt niet voldoende naar de maatschappelijke opbrengsten 
gekeken.   
 
De gemeente heeft daarin de taak om de dwarsverbanden tussen beleidsterreinen opzoeken. 
Cultuur, sport en zinvolle vrijetijdsbesteding dragen bij aan geestelijke gezondheid en hebben impact 
op sociale zaken. We moeten niet binnen één bubbel blijven denken. Jongeren hebben niet alleen 
kennis nodig, maar ook praktische skills. Denk bijvoorbeeld aan dramalessen die kunnen helpen ze 
voor te bereiden op sollicitatiegesprekken. En zinvolle vrijetijdsbesteding voorkomt dat jongeren 
gaan rondzwerven.  Op de Steenspil in Halsteren, een school van Curio, zijn we bezig om een 
meerjarig dramalessen programma te ontwikkelen met workshops. Het zijn niet de voorstellingen die 
centraal staan, maar meer het stukje persoonlijkheidsontwikkeling. Het kweken van zelfstandigheid, 



   
 

   
 

de interactie met bedrijven en representatie. We gaan ook met het JTC in gesprek om daar een 
dergelijk aanbod te doen.   
 
Cultuur speelt een belangrijke rol in de leefbaarheid in een stad. We hebben een rijk aanbod. Zo zijn 
we nu vanuit productiehuis Drie Maal Plankenkoorts bezig met een vervolgeditie van het Theater op 
de Grens festival. ‘Artistieke eigenwijsheid met maatschappelijke impact’, is ons motto. We dragen 
bij aan de basisinfrastructuur van de stad. Het gaat verder dan het bieden van werkgelegenheid voor 
acteurs. We zetten in op startende makers. Helaas zien we mensen die ergens een vakopleiding 
cultuur gaan doen haast nooit meer terug in Roosendaal. We vinden het leuk om te doen, ook als de 
zalen niet gevuld zijn, maar willen een grotere maatschappelijke bijdrage leveren. Daarom zetten we 
het medium theater/muziek in als gespreksstarter om een discussie te initiëren.   
 

Over 20 jaar hebben we als stad hopelijk de Calimero-houding afgeschud en treden Roosendalers 
met gepaste trots naar buiten. We zijn niet van het showen, ook al zetten we mooie producties weg 
en zijn we een logistieke hotspot. Wij onderschatten onszelf. We beginnen altijd klein en bouwen 
langzaam dingen uit. Daadkrachtiger eigenaarschap en wat extra lef kunnen we goed gebruiken. Veel 
wordt bedrijfseconomisch bekeken, maar ruimte voor mislukking en experimenteren levert het 
meeste op. Niet elke mislukking is een desinvestering.   
 
Een holistische benadering zou passend zijn. Verschillende domeinen staan niet goed met elkaar in 
verbinding. Ze zouden meer kunnen bereiken als ze samen zouden werken. Ambtenaren moeten wat 
meer tijd in de maatschappij doorbrengen. Die kentering is al aanwezig. De taak van de overheid is 
om de samenleving te modereren. Het woord samenleving zegt het al: samen leven. Emoties en 
discussies horen daarbij. Je kunt het niet altijd iedereen naar de zin maken. Er moet meer 
samenspraak komen. De stip op de horizon hoeft niet in beton gegoten te zijn. Je moet ergens 
beginnen, tussentijds bijsturen en daarin de flexibiliteit zoeken.    
 

Ik kies er bewust voor om parttime voor de gemeente Oosterhout te werken en in Roosendaal te 
blijven wonen. Zo kan ik die twee tegen elkaar af zetten. Het is belangrijk om als gemeente op de 
hoogte te blijven van ontwikkelingen in omliggende steden van vergelijkbare grootte, om een 
intervisie te kunnen doen. Anders wordt je zelf een bubbel. Roosendalers die bij de eigen gemeente 
gaan werken zijn het toppunt van actief burgerschap, maar de valkuil kan zijn om tunnelvisie te 
krijgen. Overige dagen werk ik dan voor Drie Maal plankenkoorts en heb ik een eigen bedrijf 
MetaMeba genaamd.   
 

Ik ben benieuwd of de gemeente Roosendaal over 20 jaar nog als de gemeente Roosendaal bestaat 
of is uitgegroeid naar iets groters. Schaalgrootte van steden als Roosendaal, Bergen op Zoom, 
Oosterhout maar ook Breda is beperkt. We zijn niet zo uniek als we denken. De uitdaging van 
schoonhouden en beheren van openbare ruimten bijvoorbeeld, daarin zit voor Roosendaal weinig 
onderscheidingsruimte. Hoe schoon moet het dan precies? Alles in formaatje Roosendaal 
organiseren gaat hem niet worden. We gaan naar een regionalisering van ruimtebeheer en andere 
beleidsterreinen.   
 



   
 

   
 

“Mensen nader tot elkaar brengen en aandacht voor jongeren” 
  
Ik ben 33, vijf jaar getrouwd, een zoon van 8 maanden, Mehdi. Een naam met een mooie betekenis. 
Het is wel even zoeken, met zo’n eerste. Ik maak, nu ik veel thuiswerk vanwege Corona, alles mee 
van hem. Ik ben geboren en getogen in Roosendaal. Altijd in Roosendaal op school gezeten en bijna 
altijd hier gewerkt. Ik ben echt een Roosendaler in hart en nieren. Mijn familie woont hier ook, dat 
vind ik ook belangrijk. Mijn familie is behoorlijk groot en is ook bekend in de Marokkaanse 
gemeenschap.  
 

Rust, ontwikkeling en saamhorigheid  
Ik vind rust, ontwikkeling en saamhorigheid hele belangrijke thema’s. Ik vind dat wij als mensen maar 
ook als samenleving in ontwikkeling moeten zijn. Het is heel belangrijk dat wij elkaar zien als mens, 
en niet te snel een stempel drukken. De samenleving is tegenwoordig heel erg op zichzelf, en ik vind 
juist saamhorigheid heel belangrijk. Nu is alles digitaal en op afstand, constant met mobieltjes in de 
hand. Mensen die nog jonger zijn dan ik zijn helemaal veel bezig met hoe ze eruitzien. En hoe ze 
overkomen op Social media. Ik vind de media ook best eng. Wat van wat je leest en ziet is nou de 
waarheid?   
 

Ik blijf dicht bij mezelf en ben heel kritisch, ook naar mezelf, filosofeer graag. Ik stel vragen, wil altijd 
snappen waar bepaald gedrag vandaan komt. Mensen hebben zo snel vooroordelen. Elk gedrag komt 
ergens vandaan en je kunt daarop reageren, maar ook toenadering zoeken en vragen waarom 
iemand iets denkt of zegt. Dan kun je nader tot elkaar komen Pas als mensen met elkaar in gesprek 
raken komen ze erachter hoeveel raakvlakken ze hebben. Als mens zijnde heb je zoveel meer aan 
elkaar als je samenwerkt dan wanneer je tegen elkaar werkt. Dit is overigens niet alleen in 
Roosendaal hoor, dit gaat veel verder. Het lijkt wel of we in een nieuwe dimensie komen ofzo. Je ziet 
het om je heen, er is onrust, het kraakt.  
  
De manier waarop we nu wonen, in de betonnen jungle, dat kan anders  
Natuur vind ik ook heel belangrijk. Ik ben van kleins af aan bezig met dieren en de natuur. Ik kan vol 
bewondering kijken naar wat vlinders bijvoorbeeld doen. Ik heb ook altijd huisdieren gehad. Weet je 
dat al die dieren hun eigen karakter hebben!? Ik zou graag terug willen naar basic. Ik houd van 
simpel. Ik zou in de toekomst graag in Roosendaal, ergens achteraf wonen met mijn eigen 
moestuintje en mijn eigen dieren op een boerderijtje. Daar vind ik dan mijn rust. De manier waarop 
we nu wonen, in de betonnen jungle, dat kan anders.  
 

Rust, natuur en ontwikkeling. Ik weet niet of ik dat echt zie in Roosendaal. Waar ik woon is het een 
komen en gaan van mensen. Iedereen is druk. Ook met Corona is het lastig om de rust op te zoeken. 
Natuur vind ik ook niet echt in Roosendaal terug. Roosendaal is in ontwikkeling, maar er worden toch 
veel huizen bijgebouwd, en er komen ook distributiecentra en bedrijven bij. Bijvoorbeeld waar 
Primark zit. Daar was vroeger weiland, je ziet het veranderen. Ik denk wel dat Roosendaal goed bezig 
is qua ontwikkeling. Roosendaal begeleidt mensen met afstand tot de arbeidsmarkt waardoor 
mensen nieuwe kansen krijgt. Dat gebeurt goed, volgens mij. Dat levert een win-win situatie.  
  
Betaalbare woningen voor mensen in de middenklasse  
Roosendaal moet over 20 jaar over voldoende woningen beschikken om mensen in de middenklasse 
te kunnen huisvesten. Je hoort van zoveel mensen dat ze geen huis kunnen vinden. Ze staan al jaren 
ingeschreven maar komen niet verder. Ze willen trouwen, of kinderen krijgen, en dat staat dan stil 
omdat er geen betaalbare woningen zijn. De huurprijzen zijn heel hoog en de prijzen van 
koopwoningen gaat helemaal nergens meer over.  
Je merkt dat mensen erop verdienen, vastgoedeigenaren kopen woningen op en verkopen dat weer 
door voor veel geld. Dat moet stoppen. Dit is ook niet alleen in Roosendaal, ook landelijk een 
probleem. Ik woon in Kalsdonk. Toen ik een tiener was, waren er zoveel woningen voor mensen in de 



   
 

   
 

middenklasse. Die zijn gesloopt en daar zijn dure nieuwe huizen voor in de plaats gekomen en dat 
kunnen mensen dan niet meer betalen. Roosendaal is natuurlijk ook bezig met vernieuwing en een 
imagoverandering, maar dat moet natuurlijk niet betekenen dat mensen er niet meer kunnen 
wonen.  
 

Duurzaamheid vind ik ook belangrijk. Over 20 jaar moet de gemeente ook duurzaam gedrag 
stimuleren. Maar het is moeilijk, uiteindelijk is de mentaliteit van de mensen belangrijk voor je 
beleid. Je kunt zulke mooie plannen hebben, maar als je de mensen niet meekrijgt heb je nog niks 
bereikt. Ik denk dat het belangrijk is om met beleid te komen dat mensen bewust maakt. Ik ben 
bijvoorbeeld heel bewust bezig met afvalscheiding en op wat voor apparatuur ik koop. Maar ik ken 
ook mensen genoeg die daar helemaal niet mee bezig zijn.  
 

Mensen nader tot elkaar brengen  
Ik woon over 20 jaar nog wel in Roosendaal. Het is heel bekend en vertrouwd, en mijn familie woont 
hier in de buurt. Als ik ooit wegga is dat met een goede reden, dat ik het ergens veel beter kan 
hebben dan hier. Het belangrijkste thema voor de gemeente vind ik: de mensen nader tot elkaar 
brengen. Mensen stoppen elkaar in hokjes, mensen hebben vooroordelen, mensen van verschillende 
afkomst kijken elkaar scheef aan. Ik vind dat dat meer en erger wordt, en daar ligt een belangrijke 
opgave. In Amerika speelt Black Lives Matter, hier denken we dat discriminatie niet voorkomt, maar 
het bestaat zeker wel. Jongeren zien en voelen dat ook, en vergroten dat uit, zetten zich daarmee 
tegen anderen af, zo wordt het alleen maar moeilijker.  
 

Daar denk ik ook veel over na vanwege mijn zoon. Naar wat voor school kan hij straks? Ik heb van 
thuis uit meegekregen dat ik twee keer zo hard moet werken als een Jan of een Piet. En ik heb dat 
ook ondervonden. Dat is wel heel jammer. Eigenlijk hebben we soms een hele harde samenleving. 
Toch kan het ook anders he, als je gewoon  kleine dingen doet, mensen helpt, vrijwilligerswerk doet, 
mensen gedag zegt op straat. Het is nu vooral voor de jongeren heel erg moeilijk. Volgens mij moet je 
vooral bij hen een mindset kweken, en daarmee moet je al beginnen op de basisschool. Dat is heel 
belangrijk. Zij zijn de toekomst.  
 

Ik zou Roosendaal wel een 7,5 geven. Ik ben niet zo van de hoge cijfers, er is altijd nog wel iets te 
verbeteren. Als ik moet zeggen wat ik het minst vind in Roosendaal denk ik toch de distributiecentra. 

Hoewel ik daar wel voor werk       Ik heb een mooie oplossing; je kunt ze ook in de grond bouwen, net 
als het stadion in Barcelona. Dat zou toch mooi zijn? Een groot distributiecentrum dat je niet ziet in 
het landschap.   
 

De gemeente kan ook dingen stimuleren. Mensen zouden zich veel meer bewust moeten zijn van 
gezond leven. Beweging of manieren van eten. En daarbij ook mensen van andere culturen te 
benaderen. Gezonde inwoners zijn ook goed voor een stad. Hoe ziet de Roosendaler er over 20 jaar 
uit? Eigenlijk bepalen die natuurlijk hoe Roosendaal er over twintig jaar uitziet. En natuurlijk: of en 
hoe je hier kan werken of wonen. 
 
 

  



   
 

   
 

“Met herkenbare toezichthouders veiliger en leuker op stap met alle Roosendalers” 
  
Roosendaal is niet super bijzonder, we hebben niet erg veel. Het is niet erg gezellig. Bij het 
winkelcentrum is niet veel te doen. Er is ook veel leegstand. De Rosada is ook niet echt voor 
Roosendalers, er komen veelal Belgen op af. De terrassen op de oude markt vergeleken met Breda 
vind ik dat wij niet echt bijzonder zijn. Je hoort het ook veel, dat Roosendaal niet echt bekend staat 
als een gezellige stad. Qua veiligheid hoor je dat er veel overlast is in wijken, veel overlast veel 
drugsgebruik. Dat is altijd al wel zo geweest. Roosendaal is niet super bijzonder, we hebben niet erg 
veel. Het is niet erg gezellig. Bij het winkelcentrum is niet veel te doen. Er is ook veel leegstand. 
Verder heeft de stad alles wat we nodig hebben. Ik shop vaak wel in een andere stad. Voor de 
gezelligheid zoek ik andere steden op. De voorzieningen heb je hier wel allemaal, winkel, 
ziekenhuizen.  
 

Ik ging toen ik een jaar of 16 in stap in Roosendaal. Het is wel een tijdje geweest dat Roosendaal erg 
gezellig was. Maar als je 18 wordt dan krijg je te maken met al die jongeren die naar binnen mogen, 
dan loop je als 18-jarige tussen de kinderen. Dat willen de 18-jarigen niet en die gaan dan vervolgens 
naar Breda. Wat gek is want je kan ook exclusief voor 18-jarigen opengaan. Overal is het nu 16+ en 
dat is niet leuk voor ons.  Qua scholing is het best wel makkelijk om naar Breda of Rotterdam te gaan. 
Mensen om me heen gaan nog niet snel op kamers.  De levendigheid zou kunnen verbeteren 
wanneer we de markt als evenementenlocatie gaan gebruiken. Er zijn kleine festivalletjes, maar er is 
veel te weinig voor jongeren. Van de clubs moeten we het momenteel niet hebben. Evenementen 
voor jongeren zal veel verbeteren.  Het gebeurt te weinig. Vroeger was er dancetour, dat is er ook al 
jaren niet meer.  Als het aan mij lag was het volop feest en gezelligheid, dat je op zondagmiddag zegt 
van hee laten we een terrasje pakken en er klinkt livemuziek vanaf een podium voor het stadshuis. 
De stad loopt lekker vol en iedereen zit te genieten van de zon.   
Het centrum wordt al minder gebruikt om echt te shoppen, in de toekomst wordt het hopelijk een 
plek om je vrije tijd te besteden. Het winkelcentrum, de nieuwe markt, kan de winkelfunctie 
behouden terwijl de oude markt een evenementenlocatie kan zijn.   
 

Ik denk dat ik voor mijn familie in Roosendaal blijf wonen, verder zou ik niet echt een reden kunnen 
verzinnen om hier te blijven.   Ik mis hier echt de gezelligheid en de leuke dingen om te doen. Dan 
zou ik eerder naar Breda gaan i.p.v. dat ik daar elke keer naar toe moet om het op te zoeken. Qua 
veiligheid en omgeving is het hier ook niet echt supertof.  In Breda is het gezellig druk, er is een mix 
tussen jongeren en ouderen. Ik denk dat dat met studenten te maken heeft. Meer studenten in 
Roosendaal kan helpen. De associates degree is een eerste stap, maar het is nog niet erg veel. Het is 
officieel hbo, maar je kan er je bachelor diploma niet halen. Studenten blijven hier nog niet voor de 
lange termijn. Je kan hier maar kort studeren. Roosendaal kan het aanbod uitbreiden. De ruimte in 
het pand is er. Roosendaal kan studenten uit andere regio’s aanspreken dan Breda. Bijvoorbeeld 
zeeland of bergen op zoom. Want volgens mij is de enige school in Vlissingen. Dus we kunnen 
zeelanders bedienen.  
 

Ik voel me niet altijd onveilig, maar je hoort het gewoon veel. Je hoort het vaak van anderen. Dat 
heeft denk ik te maken met veel verschillende afkomsten. Dat heb je namelijk veel in Roosendaal. 
Het is lullig om te moeten zeggen maar het gebeurt wel gewoon veel dat mensen van een andere 
afkomst naar Roosendaal toe komen, die veroorzaken vaak overlast of brengen nu criminaliteit met 
zich mee.  Ik denk dat iedereen zich kan aanpassen, die tijd zal ook wel komen. Als ik kijk naar mijn 
eigen wijk zie ik best veel hangjongeren. Bij mij in de straat zie ik dat het buurtcentrum echt bomvol 
zit met deze jongeren, ik weet niet precies wat ze doen, maar het geeft wel een onveilig gevoel. Als je 
die jongeren wat meer in de stad toelaat trekken ze wellicht de wijken uit. In het centrum moet 
eigenlijk meer leven zijn, dan heb je minder overlast in de wijk. Je hoort natuurlijk ook dat jongeren 
van een andere afkomst geweigerd worden in het nachtleven. Als die mensen ook gewoon worden 
toegelaten. Dan kan je het misschien met zijn allen leuk hebben in de stad.   



   
 

   
 

Ik vind het wel tof dat er overal buurtcentra zijn. Een bingo voor de ouderen, een wijktafel waar je in 
gesprek kan gaan met de politie of de gemeente. Het is heel belangrijk dat er een plek is waar je naar 
toe kan. Daar kan je met je probleem terecht.  
 
Het is er allemaal wel maar het mist toch iets. Bijvoorbeeld de bioscoop was jarenlang erg 
verloederd. Wij gingen nooit naar de bioscoop in Roosendaal. Om een of andere manier trekt het 
gewoon niet. We pakten de auto naar Breda om naar de bios te gaan terwijl je naar de Roosendaals 
bios gewoon kan fietsen. Die vorige bios was ook niet zo veel hoor, dus misschien is de nieuwe bios 
wel leuk. Je ziet best vaak dat er op social media tof wordt gedaan met; kijk ik ben in Breda geweest. 
En niet wanneer jongeren in Roosendaal zijn geweest.   Als ik kijk naar sportfaciliteiten dan denk ik 
dat we het prima op orde hebben. Je kan overal sporten.  
 

Qua levensstijl weet ik niet hoe het gemiddeld zit. Qua alcohol- en middelengebruik gebeurt het best 
veel. Dat zijn we nog een beetje aan het onderzoeken waarom dat zo is. Ik denk zelf dat het 
alcoholgebruik hoog ligt hier. Drugsgebruik durf ik eigenlijk niet te zeggen, dat zie ik niet echt. Er 
wordt blijkbaar wel veel drugs gedeald. 
 

De gemeente zou meer kunnen doen om ongezond leven, roken, tegen te gaan. Op terrassen vind ik 
dat ook echt irritant. Er moeten meer rookvrije gebieden komen vind ik. En alcoholgebruik moet 
onder de 18 ontmoedigd worden. Daarboven vind ik het vrije keuze.   
 
Ik denk niet dat iedereen een leuke baan kan vinden in Roosendaal. Er zijn gewoon te weinig opties. 
Ik zou het wel leuk vinden als er meer werk in de richting van mijn opleiding zou zijn. Iets met 
jongeren vind ik heel leuk en er zitten wel een aantal dingetjes qua jeugdzorg maar ok niet erg veel. 
Bijvoorbeeld de verslavingszorg is hier ook super klein, daar kan je niet heel veel mensen kwijt.   
We hebben hier veel distributiecentra. Daar kan je dan wel heel veel mensen kwijt maar ik denk niet 
dat dat een droombaan voor heel veel mensen is. Maar dat is niet echt voor hbo of uni 
afgestudeerde. Veel jongeren trekken daarom ook de stad uit denk ik. Ik denk dat er voor mij 
bijvoorbeeld weinig werk in Roosendaal is. Roosendaal kan meer doen om verschillende soorten 
banen, hoogopgeleide, te creëren.  
 
De natuur is best goed in Roosendaal, zeker buiten de stad. Lekker even naar buiten gaan kan iedere 
Roosendaler. Parken zijn er ook voldoende. Een bos heb je eigenlijk ook gewoon. Dat hoeft wat mij 
betreft niet minder.  
 

Een veilige omgeving in het centrum is cruciaal voor een gezellig centrum. In het zwembad in 
Roosendaal zou ik me bijvoorbeeld niet veilig voelen. Dat komt door de mensen die daar zitten. Ze 
zijn intimiderend. Dat zijn vooral jongeren. Je ziet wel vaak dat het mensen met een andere afkomst 
zijn, hoe lullig dit ook klinkt.  
 

Het uitgaan is door jaren veranderd. De veiligheid is een stuk minder geworden. Bijna elk weekend 
wordt er gevochten, dat geeft geen veilig gevoel. Met een beter aanbod kan dit veranderen, maar 
ook een betere handhaving. Bijvoorbeeld een stapverbod moet dan ook echt gehandhaafd worden. 
Niet dat diegene de volgende week weer in de kroeg staat. Er is behoefte aan een vast gezicht op de 
markt. Die op de stapavond rondkijkt, de verhoudingen kent. In de gaten houdt wie er welkom is en 
wie bijvoorbeeld zo verbod heeft. Dat kan bijvoorbeeld de bewaking van de kroegen doen. Dat is 
vooral belangrijk dat diegene het overzicht houden. Geholpen door agenten die wat taken kunnen 
overnemen. Politie kan de afhandeling bijvoorbeeld doen. Jongeren die eruit gezet worden gaan vaak 
ergens anders klieren. In Breda lopen van die extra toezichthouders rond. Die lopen in de stad rond 
en daarnaast heb je dan nog de politie. Wat meer ons kent ons bewaking. 
De aandacht voor ouderen gaat niet ten koste van de jongeren. Ik vind dat jongeren meer kunnen 
betekenen voor ouderen. Die mensen mogen niet worden vergeten   



   
 

   
 

Een huis vinden in Roosendaal gaat niet erg makkelijk. Maar echt om hier bijvoorbeeld aan een 
koophuis te komen is wel lastiger. Er is niet heel veel aanbod. Wel redelijk wat huurhuizen. De 
meeste huurhuizen zijn ook wel achterstandswoningen. Er zou veel meer nieuwbouw moeten 
komen. Het is veels te weinig. Er moeten nette en moderne huizen komen, ze hoeven niet groot te 
zijn maar gewoon keurig. Nieuwbouw mag ook ten koste gaan van de bestaande huizen.  
  
 

“Het moet voor iedereen bereikbaar zijn om zelf energie op te wekken en zo minder afhankelijk te 
zijn van fossiele grondstoffen” 

 
Ik denk dat ik over 20 jaar nog wel in Roosendaal woon. Het is een rustige, ruime stad met veel 
mogelijkheden op het gebied van wonen. Iedere wijk is anders en er zijn veel verschillende soorten 
huizen. 
 

 In mijn sector zie ik helaas geen werk in de toekomst voor me. Het zijn vooral kleine bloemenwinkels 
zonder doorgroeimogelijkheden óf ik heb er al gewerkt. Misschien dat ik ooit nog wel mijn eigen 
bedrijf hier kan beginnen, maar dat weet ik nog niet.  
 

Qua vrije tijd zit ik hier ook wel goed. Ik mis alleen zoiets als de Nieuwe Veste in Breda; een creatief 
centrum met workshops. Daar is alles op één plek en komen alle leeftijden bij elkaar. Maar misschien 
dat ik niet alles ken wat in Roosendaal zit. Er wordt geen reclame voor gemaakt. Het zou handig zijn 
om een soort boekje te krijgen met alles wat wordt aangeboden in de gemeente aan diverse 
activiteiten voor alle leeftijden. Ik kwam bijvoorbeeld pas bij de verbouwing van mijn huidige woning 
erachter dat er hier vlakbij een wijkcentrum zit en wat daar allemaal te doen is. En dat er een 
muziekschool in Roosendaal zit, wist ik ook pas toen ik erlangs fietste en mensen met 
muziekinstrumenten naar buiten zag komen.  
In de nieuwe woning ben ik wel bereid om zelf duurzame maatregelen te nemen. Denk aan: vloer 
isoleren, dubbele beglazing HR++, spouwisolatie en zonnepanelen (mits de boom voor het huis wordt 
weggehaald). En in de tuin een vlinderstruik, een bijenkast, fruitbomen en allerlei bloemen. Ik vind 
dat de gemeente het goede voorbeeld moet geven op het gebied van duurzaamheid en inwoners 
daarin tegemoet moet komen. Je krijgt al wel subsidie als je minimaal twee duurzame maatregelen in 
je woning treft. Dat is heel goed. Ik denk dat wanneer je daar als gemeente in investeert, dat dat 
zichzelf later terugverdient. Het moet voor iedereen bereikbaar zijn om zelf energie op te wekken en 
zo minder afhankelijk te zijn van uitputbare grondstoffen.  
Ik vind het jammer dat de gemeente t.o.v. andere gemeentes hele hoge afvalstoffenheffing rekent.  
Het is lastig voor te stellen dat de voorzieningen in de gemeente, zoals theater, zo uitgebreid worden 
dat ik niet meer naar een andere stad hoef. De voorstellingen in de Kring zijn niet te vergelijken met 
de voorstellingen in het Chassé theater. 
Ik denk dat het goed is om te investeren in beter openbaar vervoer. In de wijken zelf, maar ook naar 
andere steden en dorpen. De busverbinding is zo slecht dat je vaak eerst een eind moet lopen. Dan 
kun je beter de fiets of auto pakken.  Shoppen, boodschappen doen, kapper en hapje eten; je kunt 
alles doen in het centrum. Het is alleen jammer dat er zo veel leegstand is. 
In Rosada kom ik minder vaak, vanwege het toerisme en eenzijdig aanbod. In de Biggelaar zou 
perfect een Primark passen. Nu moet je daarvoor een heel eind weg. Ik weet zeker dat veel jongeren 
daarvoor zouden blijven en dat het mensen uit omliggende dorpen aantrekt.  
  
 
“Geef agrarische ondernemers de ruimte om hun plannen te ontwikkelen”  
 

Ze zitten allebei in het bestuur, als secretaris en als voorzitter. Ze zijn eerst ‘gewoon’ lid geweest, 
meegegaan met hun vrienden naar de KPJ. Door hun inzet en het feit dat ze er tijd voor willen nemen 



   
 

   
 

zijn ze bestuurslid geworden. De een is ook nog bestuurslid van KPJ Brabant en werkt voor de lol ook 
nog bij een restaurant in Wouw.  
 

 “ Ik werk ook nog bij een melkveebedrijf, omdat ik het leuk vind. Een mooie combinatie van werk en 
hobby. Jammer genoeg kunnen we nu niet met de KPJ op pad, een feest of eens per maand zelf iets 
te organiseren. We hebben in november nog een tractor carwash ‘op afstand’ in de planning en we 
proberen voor volgend jaar augustus weer trekker trekwedstrijden te organiseren.”    
Over 20 jaar wonen ze nog in Heerle en Moerstraten. “ Dan is de natuur nog steeds belangrijk. Vlees, 
melk en groenten komen uit de natuur, dat is over 20 jaar ook nog zo.  Op dit moment zijn agrarische 
bedrijven aan alle kanten bezig om te overleven met alle regelgeving. Bedrijven passen zich continu 
aan aan nieuwe regelgeving.“Als je ziet wat regelgeving en wetgeving allemaal voor invloed heeft. 
Het wordt zo moeilijk gemaakt, waarom wordt niet naar belangrijke en grote dingen gekeken? “   
 

 ”Als je bijvoorbeeld kijkt naar CO2 uitstoot. De agrarische sector wordt zo hard aangepakt op dit 
gebied, kleine ondernemers zijn genoodzaakt om te stoppen. Bedrijven worden groter omdat ze wel 
moeten, ze kunnen niet meer met 10 koeien en 1 hectare uit de voeten.” “Wij zijn al goed in 
duurzaam produceren! Alle andere landen kijken daar tegenop en hier wordt gezeurd over 
regelgeving. Als je dan zo’n documentaire als die van David Attenborough ziet zijn we hier al heel 
goed bezig. Ik hoop eigenlijk dat mensen in gaan zien hoe belangrijk de agrarische sector is. We zijn al 
heel goed bezig en het zou mooi zijn als mensen dat in de toekomst ook waarderen.”   
Ze hopen dat over twintig jaar niet alle weilanden vol staan met zonnepanelen. ”Ik vind dat we eerst 
de daken van distributiecentra vol met zonnepanelen moeten leggen. Over twintig jaar hoop ik dat er 
een goede verdeling tussen veehouders, akkerbouwers, groente- en fruittelers. Grote bedrijven blijf 
je houden. Een echte agrariër is het liefste baas over zijn eigen grond.”  
 

Een belangrijke uitdaging voor de toekomst zien ze in omgevingskwaliteit. Er zou van de stad een 
geheel te maken kunnen zijn, en ook de stad en het buitengebied zouden beter aan elkaar 
verbonden kunnen zijn. Bijvoorbeeld zoals bij de Brabantse Wal een mooi natuurgebied of een 
wandelroute, dat je zo de dorpen meer aan Roosendaal verbindt.   
 

”In Roosendaal zijn wel plekken waar best iets aan gedaan zou kunnen worden, zoals bijvoorbeeld 
grote leegstaande panden. Ga eerst op de plek van een groot leegstaand pand bouwen voor je 
agrarische grond daarvoor gaat gebruiken. “Er wordt al wel gedacht over het bouwen van 
appartementen in Wouw, dat is wel een goede ontwikkeling. En achter het station, bij het stadion, 
dat is een stuk waar je echt wel iets aan kunt doen.”  
Verder zit er ook wel verbetering op het gebied van veiligheid. Er zijn toch wel een aantal agressieve 
groepen in Roosendaal. Er zijn wel groepen die zijn erop uit om ruzie te zoeken net buiten het 
uitgaansgebied.   
 

Ze geven de gemeente Roosendaal een 7,5 of 8. “De gemeente Roosendaal heeft zijn zaakjes wel op 
orde, maar er zijn ook nog wel verbeterpunten. De faciliteiten zijn heel goed, zoals het Bravis 
ziekenhuis, supermarkten, openbaar vervoer (zelfs vanuit Heerle) is gewoon goed.” Wat beter zou 
kunnen is de ruimte voor plannen voor ondernemers: “geef agrarische ondernemers de ruimte om 
hun plannen te ontwikkelen. Kijk bijvoorbeeld naar bouwvergunningen. Een ondernemer moet wel 
uitbreiden en heeft dan een vergunning nodig. Nu wordt er wat mij betreft te snel gezegd dat iets 
niet kan.”   
 

Een plus aan Roosendaal: Roosendaal geeft een ‘welkom’ gevoel. In de dorpen is dat nog meer het 
geval; iedereen kent elkaar, je kunt bij elkaar terecht. Mensen zijn open naar elkaar en accepteren 
elkaar ook meer.  
 

 



   
 

   
 

“Veel aandacht voor verenigingsactiviteiten en sport”   
  
“Ja, over twintig jaar woon ik nog wel in Roosendaal! In Nispen dan. Allereerst natuurlijk omdat ik 
samen met mijn ouders en mijn broer de bakkerij hier hebben zitten.  Mijn vrouw is ook naar Nispen 
gekomen, die moest even wennen aan het ‘ons kent ons’. Dit is zo’n hechte gemeenschap, het is 
mooi wonen en je hebt alles bij de hand. Ik houd van voetbal en fietsen. Verder heb ik een uitgebreid 
sociaal leven. Ik ben actief bij de KPJ, ploegleider bij de Jeugdronde en ik ben al lang jeugdtrainer bij 
de Voetbalvereniging NSV. Ik ben graag onder de mensen en vier bijvoorbeeld ook heel graag 
carnaval. “ 
 

Nispen heeft het goed voor elkaar vind ik, er zijn heel veel activiteiten en verenigingen. Wat je wel 
ziet is dat verenigingen erg laat beginnen met verjongen. Je merkt dat het vaak dezelfde mensen zijn 
die die activiteiten overeind moeten houden. Misschien wordt er soms wat te veel georganiseerd.  
 

Wat ik belangrijk vind in Nispen is de infrastructuur. De ontsluiting naar Essen en de 
verkeersveiligheid. Die zouden beter moeten kunnen. Er loopt nu een weg midden door Nispen en 
die zou toch omgeleid moeten worden. Over twintig jaar is de lijn voor activiteiten voor kinderen en 
verenigingen voortgezet, en Roosendaal is goed meegegaan met de ontwikkelingen, net als nu de 
foodtruckfestivals en bijvoorbeeld speciaalbieren. Belangrijk is dat ingespeeld wordt op het 
saamhorigheidsgevoel van de inwoners, het is mooi als je spontaan kunt aansluiten bij activiteiten. 
De binnenstad is dan goed opgeknapt en de winkels zijn vol in Roosendaal.  Voor wat sport betreft 
blijven er faciliteiten in de buurt, worden verenigingen ondersteund en is er veel aandacht voor 
sporten en spelen in de buurt. Ook belangrijk: faciliteer en denk mee met ondernemers, zoals 
bijvoorbeeld voor parkeergelegenheid.  
Als ik een cijfer moet geven krijgen Roosendaal/Nispen een 8. Waarom geen 10? Er is altijd ruimte 
voor verbetering.  Wat ik merk is dat er weinig woonruimte is in Nispen voor jonge mensen Het 
gebeurt regelmatig dat jongeren uit Nispen verhuizen.Wij gaan eigenlijk heel vaak naar Roosendaal. 
Ik winkel bij Rosada, ga zwemmen bij de Stok, en voor een evenement ga ik ook graag naar 
Roosendaal. Carnaval bijvoorbeeld. Dat is super geregeld!   
 

Wat ik het meest waardeer aan Roosendaal is het formaat. Niet te groot. Je bent gekend. Je kent ook 
de ondernemers, en zij kennen jou. Dat is overigens niet met alle inwoners van Roosendaal zo. Met 
sommigen is het moeilijk om meer binding te krijgen, zoals met Poolse mensen.   
Wat in Nispen de moeite waard is, echt een mooi stukje rond de n’Oop. Vanuit de Tolberg kun je 
daar mooi wandelen langs het Molenbeekpad.  
Wat voor mij een minpunt is? Het eenrichtingsverkeer rond de binnenstad! Het lijkt wel of er met de 
aanleg daarvan een probleem is gekomen dat er eerst niet was. Verder kan ik me ergeren aan 
vandalisme. Speeltoestellen op scholen die worden afgebroken, bijvoorbeeld. “ 

  
 
"Ik hoop dat we veel meer gaan recyclen en dat we veel meer materialen circulair gaan gebruiken” 
 

“Ik ben ondernemer, veel mensen uit Roosendaal kennen mij, ik ben natuurlijk bijna altijd in de 
winkel te vinden. Waar ik heel erg van hou is voetballen, bijna alle sportieve activiteiten. Verder 
game ik graag met mijn vrienden of ik ga iets leuks doen met mijn vrouw en mijn dochtertje Nisa van 
drie. De bedoeling is dat mijn compagnon en ik uiteindelijk de zaak over gaan nemen van onze 
vaders.”  
 

“Ik zie veel concurrentie onder ondernemers in Roosendaal, en merk ook dat er veel kleine 
ondernemers in Roosendaal zijn. Dat is toch heel belangrijk. In Roosendaal probeert men zich ook in 
deze tijd van pandemie te richten op lokale ondernemers. Daar kies ik zelf trouwens ook vaker voor. 



   
 

   
 

 Als ik kijk naar het centrum van Roosendaal kijk, zijn ondernemers goed bereikbaar.  Als er vragen 
vanuit ondernemers zijn, wordt er over het algemeen heel goed meegedacht. Ik heb één keer een 
situatie gehad waarin ik een pand wilde huren of kopen, dat lukte toen niet omdat men vond dat er 
op die locatie geen extra supermarkt mocht komen.”  
 

“Over 20 jaar zijn er veel meer elektrische auto’s en veel meer laadpalen zijn in Roosendaal. Ik hoop 
ook dat we veel meer gaan recylen en dat we veel meer materialen circulair gaan gebruiken. Ik hoop 
dat terug te zien in bijvoorbeeld de Josephwijk. Die wijk is echt aan vernieuwing toe. En we moeten 
toch ook uiteindelijk van het gas af.” “Ik zou het liefst alles zo groen mogelijk terugzien. Het kost in 
het begin meer geld, maar op termijn minder. Als de technologie en de innovatie en de mindset er 
klaar voor is, dan moet dat gewoon kunnen. Ik denk dat er dan voor de lokale ondernemer ook veel 
meer kansen zijn. Ik hoop dan dat er meer kleine ondernemers zich verantwoordelijk gaan voelen 
voor laadpalen of zich richten op duurzame bouw. Ik hoop ook dat de gemeente hierin gaat 
stimuleren. Financieel of zelf gericht investeren.”  
 

“Verder hoop ik dat over 20 jaar veel meer huizen of appartementen beschikbaar komen, op dit 
moment hoor ik soms dat er wel 100 mensen zich inschrijven voor een woning. Dat zijn toch 
toestanden die je in de Randstad tegenkomt.” 
 

“Ik hoop hier over 20 jaar nog te wonen. Mijn bedrijf houdt mij natuurlijk ook hier. Ik zou niet heel 
snel verhuizen, dan moet het op financieel of werkgebied zoveel fijner zijn. Een groot deel van mijn 
familie zit er, ik weet hoe hier alles werkt, ik ken de mensen en weet mijn weg hier.   
Wat ik het meest waardeer in Roosendaal is dat er zoveel sociale binding is. Bijvoorbeeld de 
voetbalclubs, ze kennen elkaar allemaal, weten wie is overgestapt, onderlinge strijd en daarna samen 
een biertje pakken. Dat vind ik heel leuk. Ik voetbal zelf bij BSC, voor de gezelligheid. Als ik 
bijvoorbeeld in de Donken iemand nodig heb, kom ik met twee belletjes bij die persoon terecht. Dat 
hangt ook samen met het feit dat ik Turks ben. Dat gaat ook buiten de Turkse gemeenschap. Het 
verschil tussen Nederlandse klanten en Turkse klanten wordt steeds kleiner, we komen toch dichter 
bij elkaar. Met mensen van generaties die hier al langer zijn, zoals Marokkaanse mensen, is er meer 
binding. Met mensen die korter hier wonen, zoals Poolse mensen, is die verbondenheid er veel 
minder.”   
 

 “Wat ik het minst waardeer in Roosendaal, is dat er gedeelten zijn in Roosendaal waar de politie 
niets te zeggen heeft. Er zijn zoveel hangjongeren. De burgemeester wil de (drugs)criminaliteit 
aanpakken, maar ik weet niet hoe hij dat wil doen en ik merk er ook niets van. Er zijn zoveel mensen 
die zeggen dat dit afgelopen moet zijn. Je ziet dat dit een groot probleem is, ook omdat we bij de 
Belgische grens in de buurt zitten. Iedereen vindt het, maar niemand doet er iets mee. Ik denk als je 
veiligheid aanpakt, dat dit de weg vrij maakt voor andere dingen. Ik denk wel dat de burgemeester de 
mensen in de wijk achter zich moet krijgen. Maar dit is wel de moeilijkste taak. De beste weg is via de 
ouderen. Daar tonen ze het meeste respect voor. Ik zag ooit dat een oude mijnheer van 80 op een 
bepaald moment hangjongeren aansprak en dat ze gewoon luisterden.”  
 

 “Ik geef Roosendaal een ruim voldoende, een zeven, 7,5. Er is veel parkeergelegenheid, als ik bij de 
gemeente iets moet regelen gaat dat efficiënt. Ik denk dat de kansen liggen op het vlak van veiligheid 
en vergroening en milieu en woonvoorzieningen. Ik vind het mooi dat ze tegenwoordig bonnen 
uitdelen om je huis mee te vergroenen. Wat mooi is, is het gebied achter de dijken, bijvoorbeeld 
achter de Onyxdijk, daar moeten ze zeker niet gaan bouwen, dat is zo mooi groen.”  
 

 
 
“De auto moet meer en meer uit het straatbeeld verdwijnen” 
 



   
 

   
 

Leegstand valt me op, en niet perse winkelleegstand. Maar af en toe vind ik het beleid van de 
gemeente Roosendaal ook erg tegenstrijdig. Wel Rosada bouwen maar tegelijkertijd zorg je daarmee 
ook voor dat je binnenstad niet aantrekkelijk wordt. Juist door die leegstand. Daarbij denk ik dat de 
nieuwe en de oude markt heel erg gescheiden zijn. Zeker als je je verplaatst in een winkelier, in het 
internettijdperk, is dat niet handig. Je hebt nu twee centra. Tel daarbij Rosada op, wat voor veel 
winkels directe concurrenten zijn. Daar moet de gemeente wat mee.  

 
Wat mij opvalt is dat Roosendaal niet erg vooruitstrevend is. Ik ken Roosendaal niet echt als een 
groene en duurzame gemeente. Dan lees ik: “de lucht in Roosendaal is schoon genoeg”, ga maar 
fietsen dan merk je dat die lucht helemaal niet zo schoon is. Dat is iets wat heel Roosendaals is, 
daarom vind ik het ook fijn dat er nu wel naar de mening van Roosendalers wordt gevraagd”.  -  

 
Er wordt vaak iets bedacht, denk aan een nieuw stadhuis op een nieuwe locatie, maar er wordt niet 
heel veel op de lange termijn bedacht. Ik denk dat met name de binnenstad aandacht nodig heeft. 
Dat het bestuur daar blijft lijkt me dan ook een goede zet.  Waar leegstand is, zijn ook kansen. Daar 
kunnen mogelijkheden zijn voor woningbouw. Er zal een enorme variatie aan woningzoekenden zijn; 
alleenstaanden, gezinnen met kinderen. Daarvoor kan die ruimte prima benut worden. De gemeente 
moet daarvoor de teugels meer laten vieren. Men moet vrijer zijn en de manier waarop het al jaren 
gaat loslaten.   

 
Wanneer de burger vrijheid en mogelijkheid krijgt zie je dat er allerlei creatieve ideëen naar boven 
komen en dat je het op een heel andere en snellere manier gevormd kan worden dan bijvoorbeeld 
een gemeenteraad voor elkaar krijgt. Wat meer van de gebaande paden afwijken.   

 
Inwoners van de Kalsdonk hebben bijvoorbeeld veel bezwaarschriften ingeleverd tegen de bouw van 
een nieuwe logistieke doos in de buurt. Dan lees je in de BN de stem dat die vernietigd zijn.  Enerzijds 
zit je met een tekort aan woningen, maar nee hoor daar komt dan weer een nieuwe logistieke doos 
te staan. Ja het ziet er natuurlijk ook niet uit en komt erbij kijken dat een hoop van die dingen ook 
leeg staan. Dat is allemaal goede grond voor woningbouw. Dan hebben we het nog niet eens over 
alle verkeersbewegingen en alle uitgestoten fijnstof. Wil je dat hebben, wil je daar als stad om 
bekend staan?  

 
Als je in Roosendaal kijkt zie je dat het autoverkeer ruim baan heeft. Op diverse plekken kan de 
ruimte voor de auto echt ingeperkt worden.   
 
Bijvoorbeeld het gebruik van elektrische auto’s wordt nog niet aangemoedigd door de gemeente, wil 
men een elektrische gezinsauto stationeren dan heb je de gemeente nodig. Dan hebben de burgers 
behoefte aan een gemeente die dit ook wil realiseren.  

 
In de toekomst, en nu al, is er behoefte aann meer en prettigere fietsverbindingen. Er zijn niet veel 
verbindingen en ze zijn ook niet veilig. Daar sjeezen nog steeds auto’s langs. De fietssnelweg tussen 
Roosendaal en Bergen op Zoom, zou er komen in 2023. Wanneer een doos er moet komen staat die 
er zo. De auto moet meer en meer uit het straatbeeld verdwijnen. Er zijn nog weinig autoluwe 
stukken te zien in de stad, in de nieuwbouw is nog erg veel asfalt te vinden zodat de auto’s lekker 
kunnen rijden. De stad kan wat minder huiverig zijn met het wegverkeer. Ik denk dat de gemeente 
het belangrijkste is, dat zij het voortouw moeten nemen om duurzaamheid een aantrekkelijke optie 

te maken, fietsverbindingen, deelauto’s etcetera. Het is natuurlijk ook een verantwoordelijkheid van 
de burger, want we pakken voor alles de auto natuurlijk. Dat is ook een mentaliteitsverandering.  Ik 
zou betaald parkeren invoeren in de binnenstad, zo stimuleer je het openbaar vervoer. Bussen 

kunnen gaan rijden die binnen de stadsgrenzen gratis zijn.   

  



   
 

   
 

Ik denk dat ook een belangrijke ontwikkeling het verduurzamen van de huizen in de stad is. Dat moet 
de komende jaren gebeuren, ik heb daar tot op heden nog niets van gehoord.  

  
De ligging van Roosendaal is volgens mij een kracht, het is vrij centraal. Die kan zelfs uitgebreid 
worden door de verbinding met Antwerpen te verbeteren. De ligging heeft wel aan kracht ingeboet, 

voor de trein naar Antwerpen moet je nu via Breda. Terwijl dat toch de kracht van de stad is.   

  
Ik zou de malle plannen als bijvoorbeeld dat zonnepark, zou ik tegenhouden. Dat is kostbare 
landbouwgrond, heeft talloze nadelen voor fauna en sauna ook. Terwijl er talloze vrije daken zijn, 

waaronder ook gemeentelijke waar geen zonnepaneel op te bekennen is.   

  
Ik zou heel kritisch kijken naar de fietsverbindingen, wat is daarvan de staat van onderheid, zijn die 
veilig?  Bepaalde delen van het centrum, maar ook in de wijken, zou ik kijken naar de mate van 
groen. Zijn er mogelijkheden tot parken, kan daar op daken nog iets mee gebeuren? Zonnepanelen 
op van die dozen zou een innovatieve oplossing zijn.  

  
We zijn momenteel kostbare landbouwgrond aan het verpesten met het bouwen van logistiekdozen.  

 Bij duurzaamheid moet je inwoners actief betrekken. Daar ligt een grote uitdaging in Roosendaal. 

Daar moet de gemeente op zoek naar een prikkel.   

  
Het groen in Nispen is best redelijk, dat is best goed onderhouden. In Roosendaal is dat wel anders. 
 Wanneer burgers het groen zelf onderhouden ziet dat er meteen een stuk mooier uit. Wanneer men 
zelf weer wat verantwoordelijkheid krijgt van de gemeente, dat ziet er dan automatisch goed uit. 

Maar goed hoe ga je dat bereiken?  

  
De ecologische hoofdstructuur in de gemeente kan best wel versterkt worden. In het buitengebied 
zijn er stukken bij die in het bezit zijn van boeren die heel waardevol kunnen zijn voor die structuur. 
Als gemeente of als provincie zou ik heel erg mijn best doen om ook die stukken in bezit te krijgen.  

 Wat betreft openbaar groen kunnen we dat gaan uitbreiden. Er zijn momenteel al talloze lapjes 

grond die best beplant kunnen worden.  Verwaarloosde gebieden veranderen in aantrekkelijke 
stadsparken is goed mogelijk in Roosendaal. Voor de bewoners is dat ook fijn.   
  
De voorzieningen binnen de stad zijn helemaal niet verkeerd, zomeravondconcerten, de bibliotheek, 

het ziekenhuis is vrij goed. Dus de voorzieningen zijn vrij goed. De gemeente kan op heel korte en 
snelle termijn zorgen voor elektrische deelauto’s dat is zeer gemakkelijk en snel te realiseren.  Je kan 
in een dorp gemakkelijk een aantal deelauto’s neerzetten, kijken wat de reactie is. Zoek partijen als 

bijvoorbeeld buurtauto op en ga met elkaar aan tafel. Dan is het volgens mij heel snel geregeld.    

  
Ik denk dat het heel goed zou zijn als iedere wijk een eigen wijkagent zou hebben. Met regionale 
agenten kan je echt contact maken. Ik denk dat de gemeente heel veel kan doen aan gezondheid. 
Bijvoorbeeld de vele houtkachels, de rook daarvan inademen is te vergelijken met het roken van drie 
pakjes per dag. Er zijn ook gemeentes die dit verbieden. Als dat juridisch mag zou ik zeggen 

gemeente Roosendaal, doe dat ooit. Ik vind dat een aantal gemeentes buiten Roosendaal de zaken 
beter op orde hebben, op het eerste gezicht. Zeker in combinatie met de hoge huizenprijzen in de 

regio Roosendaal.   

  
Wat mij opvalt is dat andere gemeentes, zeker voor starters. Er wordt in de gemeente Roosendaal 
weinig bijgebouwd. Dat drijft de prijs op. Er zijn weinig nieuwbouwlocaties in de gemeente, 

Bijvoorbeeld Terneuzen bouwt massaal bij. Dat is goed voor starters en de prijs. Als iemand iets wilt 
gaan kopen dan staan ze in de rij met 25 anderen. 

  



   
 

   
 

Je ziet dat er wel ruimte is voor dozen en maar niet voor huizen.   

 
“Ik vind het belangrijk dat ouderen zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen.” 

 
Ik denk dat ik over 20 jaar nog wel in Roosendaal woon. Omdat ik er de afgelopen 27 jaar al woon. Ik 
heb werk in de buurt. Mijn familie en vrienden wonen hier allemaal in de omgeving en ik heb mijn 
eigen huis nu hier. Roosendaal is een kleine stad met een variatie aan supermarkten en winkels. Het 
is groot genoeg. Alles is in de buurt, dat is ideaal.  En alles is met de fiets of auto bereikbaar. Alleen 
nu is het centrum met de auto minder bereikbaar door het eenrichtingsverkeer. 
  
Ik vind dat er meer parkeerplekken moeten komen in en rondom het centrum. Ik kan mijn auto vaak 
niet bij mijn huis kwijt. Het staat bij mij in de straat altijd vol.  Toen ik nog bij mijn ouders woonde, 
midden in het centrum, kreeg ik niet eens een verkeervergunning. Parkeerplekken zijn weggehaald 
en er zijn meer auto’s én huizen bijgekomen. De gemeente heeft meer plaats gemaakt voor 
voetgangers en fietsers, maar minder voor auto’s.  Ik vind dat er best veel plek onbenut is nu. Een 
groot voetpad is niet nodig. Het is er ook niet veiliger op geworden. De auto’s rijden nu niet meer 
hard en het fietspad is gescheiden van de weg, maar nu zijn er verwarrende verkeerssituaties 
gekomen.   
 

Het is niet duidelijk of auto’s met de bocht mee gaan of niet. Je moet als auto richting aangeven als je 
de bocht verlaat, maar niet als je met de bocht mee gaat. Fietsers weten niet hoe ze de auto’s 
moeten inschatten (Burg. Prinsensingel, Osaka). En de ring van de Boulevard richting station is alleen 
maar drukker geworden, omdat iedereen in een cirkel moet rijden (eenrichtingsverkeer). Eerst kon je 
afslaan en ook naar het politiebureau/de bioscoop. Maar nu moet iedereen hier langs en is het veel 
drukker. Meer voorzieningen voor jongeren, zodat ze zich minder vervelen en dus minder overlast 
veroorzaken; dat zou fijn zijn. 
 

Veel jeugd zwerft op straat in de omliggende wijken, bijvoorbeeld in de Kalsdonk. Nog een skatebaan 
zou bijvoorbeeld leuk zijn. Bij Redband sportpark zit nu ook een pumptrack. Dat soort dingen zijn 
heel leuk. Het is buitenaf, dus niet midden in een wijk, maar wel bereikbaar.  Het is belangrijk dat 
jongeren ergens samen kunnen komen zonder dat ze meteen overlast creëren.  Alleen om 10 uur 
gaan de lampen stipt uit en dat is lastig wanneer je midden in een parcours zit… Ik zou ook graag een 
coffeeshop terug willen halen, buiten het centrum. Er zijn overal dealers, want er is nu eenmaal 
vraag naar. Mensen van over de grens mogen het hier toch niet halen, ook niet in de coffeeshops in 
Etten-Leur etc.   
 
Qua winkels mis ik de V&D, de kijkshop en de Expo (leuke cadeauwinkels). Is waarschijnlijk 
weggegaan doordat iedereen online shopt. De HEMA is in crisis, de Blokker is weg uit het centrum. Is 
niet te voorkomen. In een grotere stad heb je dat natuurlijk minder.   
Maar ik verplaats me niet zo vaak daarheen. Ik shop in één keer veel, bijvoorbeeld bij Rosada, en 
verder heb ik niet veel nodig. Ik ga hooguit naar Breda. Alleen als ik iets voor anderen wil halen, kan 
ik minder goed slagen in Roosendaal. De Biggelaar is uitgestorven en de Passage wordt ook niet meer 
druk bezocht. 
 

De nieuwe markt ziet er leuker uit zo, maar het is niet veilig. De trappen van het paviljoen zijn heel 
gevaarlijk (op de stoep). Ze lopen schuin op en af. Veel mensen zien dat niet en struikelen daar, 
ondanks de witte stippen. Zowel lopend als op de fiets. En bij de fonteinen wordt het enorm glad in 
de winter. De tegels zijn te glad. Het speeltuintje vind ik heel leuk gedaan. Voldoende groen in de 
wijk (ring centrum). Overal bomen en perkjes, plantenbakken in lantaarnpalen die goed bijgehouden 
worden en een park om de hoek. Genoeg plekken om te recreëren in omgeving Roosendaal. 



   
 

   
 

We moeten wat mij betreft wel blijven investeren in eigen voorzieningen. Ik wil alles hier kunnen 
doen en niet daarvoor naar een andere stad toe moeten. Dat vind ik belangrijker dan dat we de 
Stok/Rosada uitbreiden voor toeristen. Ik denk dat dat al groot genoeg is. 
 

Verduurzaming van woning. Dak beter isoleren en dubbel glas. En dan zonnepanelen. Verder is het 
huis goed geïsoleerd en ik heb al vloerverwarming. Bij elkaar heb ik dan veel energievoordeel. En 
mijn tuin vergroenen voor de vermindering van CO2 en de aantrekking van wilde bijen. Dat vind ik 
belangrijk. Ik denk dat we verder meer last hebben van de niet-duurzame bedrijven in de omgeving 
van Roosendaal (Shell, DOW chemicals in Zeeland).  Het maakt niet heel veel uit als hier dan ook 
zulke bedrijven vestigen. Liever natuurlijk niet en te streven om zo duurzaamheid te vergroten en 
daarmee omliggende gebieden te inspireren om duurzamer te worden. 
 
Ik zou alleen gebruik maken van deelauto’s als ik oud ben en niet meer werk. Dan zou ik het vanwege 
mijn financiën doen. Maar ook al zou er altijd een auto beschikbaar zijn, zelfs met mijn werk in 
ploegendiensten, dan nog geef ik de voorkeur aan een eigen auto. Ik vind het belangrijk dat ouderen 
zo lang mogelijk thuis kunnen blijven wonen. Mijn opa, van wie dit huis was, heeft hier ook tot op het 
laatste moment gewoond dankzij de hulp van onze familie. Als het zo ver is doe ik dat op mijn beurt 
weer voor mijn eigen ouders.  

 
“Er mogen meer plekken komen waar je jezelf als vereniging kunt laten zien” 

 
 

De afstand tussen Roosendaal en Breda is niet ver. Ik bespaar kosten door thuis te blijven wonen 
tijdens mijn opleiding. Daarnaast heb ik ook niet de behoefte om in een stad als Breda te wonen. 
Roosendaal is meer een dorp. Gezelliger, als je het mij vraagt. Hier loop ik stage, zit ik bij de 
carnavalsband en heb ik de meeste van mijn vrienden en familie wonen. In Breda heb ik alleen mijn 
vrienden van de opleiding. Over 20 jaar woon ik hier vast ook nog. Waarom zou ik ergens anders 
naartoe gaan? Ik ga er van uit dat ik hier makkelijk werk kan vinden nadat ik mijn diploma heb 
behaald.  
Alles is makkelijk bereikbaar op de fiets of met ov. Roosendaal ben je vaak sneller op de fiets. Al leen 
ik ook wel graag de auto van thuis. Bijvoorbeeld om veel boodschappen mee te kunnen nemen of om 
naar mijn bijbaan te gaan in Wouw. Daar werk ik twee dagen per week als pgb’er bij een gezin. Ik 
help met de verzorging van een van hun kinderen. Die heeft twee stoma’s en dat is veel werk voor de 
ouders. Zij hebben mij persoonlijk benaderd daarvoor. Ik ben blij dat ik kan helpen, ook al heb ik 
verder geen achtergrond in de zorg.   
 

Of ik later een deelauto zou pakken, weet ik nog niet. Als ik al op de fiets moet stappen om naar zo’n 
auto toe te gaan, dan fiets ik net zo goed meteen door. Het zou wel handig zijn als het heel voordelig 
is. Maar ik weet niet of dat op weegt tegen de vrijheid die je hebt met een eigen auto. Ik woon nu 
nog thuis, maar daar zal na mijn opleiding wel verandering in komen. Ik ben al drieënhalf jaar samen 
met mijn vriend. Hij heeft anderhalf jaar geleden een huis gekocht en we hebben ons huis samen 
verbouwd. Het thema duurzaamheid kwam daarbij wel aan bod. Isoleren, dubbel glas; alles moest 
nog gebeuren. Zonnepanelen hebben we nog niet liggen. Wel ligt er al een pijpje klaar voor 
eventuele bedrading. Er is al wel over nagedacht dus. Eerst is de binnenkant van het huis aan de 
beurt. Van de gemeente hadden we een brief ontvangen over een subsidie die je kunt aanvragen 
voor isoleren van je huis. Dat hebben we gedaan. We zijn nog in afwachting van een antwoord. Dat 
kan blijkbaar 13 weken duren. 
 

Overigens attendeerde mijn vader ons daar ook al op. Hij is op de hoogte vanwege zijn rol in de 
gemeenteraad. Toch is het fijn dat dat goed gecommuniceerd wordt.  Roosendaal heeft voor mij wel 
genoeg voorzieningen. Er is veel te vinden in het centrum. Terrassen, bioscoop (die nu op een veel 
logischere plek zit), winkels, restaurants et cetera. Het is alleen jammer dat de stad een beetje leeg 



   
 

   
 

loopt. Het is niet uitnodigend. Ik ga al automatisch niet meer bij de Passage naar binnen, omdat mijn 
ervaring leert dat daar weinig zit. Winkels komen en gaan zonder dat je het door hebt. Ik ben voor 
mijn sinterklaas- en kerstinkopen toch maar naar Breda gegaan om zeker te zijn dat ik zou slagen. Er 
is daar meer variatie aan winkels. Ik mis hier de diversiteit en de unieke winkels. Ketens zitten hier 
genoeg. En zeg nou eerlijk, wie heeft er wat aan al die telefoonwinkels in de Roselaar? En wie steunt 
de oudere ondernemers voor wie de huur van de winkelpanden te hoog is?  
 

Van mij mag de stad veel bruisender en gezelliger. Een plek waar je voor je plezier rondloopt. Dan 
gaan de winkels vanzelf beter lopen. Het platgooien van oude gebouwen zoals de V&D of het pand er 
tegenover vind ik zonde. Je kunt er zo veel winkels in kwijt. We willen niet nog meer het gevoel 
creëren van een gigantisch open, kaal plein. Het zou leuk zijn om de Nieuwe Markt in te vullen met 
pop-up stores, meer groen en kleine, gezellige straatjes.   
 

Ik zit bij het Harmonie orkest als klarinettist. Eerst repeteerden we in de Suite, de muziekschool in de 
Burgerhout. Tegenwoordig zijn we verhuisd naar het cultuurhuis Bovendonk. Het was namelijk nog 
onzeker of de muziekschool blijft bestaan. We treden onder andere op in de St. Jan en schouwburg 
de Kring. Er mogen meer plekken komen waar je jezelf als vereniging kunt laten zien. Het zijn ook 
vaak prijzige locaties, die verenigingen niet altijd kunnen betalen ondanks subsidies en contributies.   
Het halen van een HBO school naar Roosendaal was een goede stap. Het is niet dat jongeren hier per 
se weg willen. De mogelijkheden om te studeren in de omgeving zijn gewoon ietwat beperkt. Het 
aanbod is vooral MBO. En vaak is het handiger om op kamers te gaan, vanwege de reistijd. 
Sommigen komen daarna weer terug, anderen niet. Dan moet je echt binding hebben met de stad.  
 

Vind hier dan ook nog maar eens een woning. Dat zou de gemeente aantrekkelijker mogen maken. Er 
bestaat al wel een starterslening. Helaas kun je voor dat bedrag haast niets vinden op de 
huizenmarkt. Tegelijkertijd worden er wel veel appartementen uit de grond gestampt voor oudere 
mensen. Daar mag meer balans in komen.  
  
 


